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Uniek slikgebied bedreigd!

De Kluten weg bij Halfweg?

Lies Visser

In november lag het bestemmingsplan van

dit gebied ter visie. Om bezwaarschriften

mogelijk te voorkomen heeft men in septem-

ber 1976 een hoorzitting belegd in de weste-

lijke tuinsteden, alwaar dit terrein als recrea-

tiegebied werd aangeboden. De vogelaars,

die daar regelmatig kwamen, moesten gelo-

ven dat men het tot een natuurgebied wilde

maken door een landschapsarchitect in de

arm te nemen. Er zijn geen bezwaarschriften

ingediend. Ook niet door de Commissie Mi-

lieu Noord-Holland en de KNNV. Het lijkt er

op dat het gebied hen is ontgaan. De VWG-

Amsterdam heeft de waarde van dit prachti-

ge gebied misschien wat onderschat. Of-

schoon ondergetekende nog geen drie jaar

geleden vele organisaties een rapport over

dit gebied heeft toegezonden.

Het omvat het foerageergebied en slaapge-

bied van vele honderden steltlopers. Dé grote

attractie is hier de Kluut, waarvoor zelfs vele

buitenlanders even langskomen om er naar

te komen kijken. De vogels zijn vanaf de weg

prachtig in hun doen en laten te bekijken. In

de zomer gebruiken honderden Grutto's het

gebied als slaap- en rustplaats.

In de richting van Amsterdam ligt een uniek

broedterrein voor vogels en 95% van de hier

in het voorjaar voorkomende vogelsoorten
broeden er. Steltlopers als Kluut, Kemphaan

en Tureluur broeden hier. Tevens vele kleine

vogelsoorten zoals de Gele Kwikstaart. Door

de terreinomstandigheden kan dit terrein

meer vogels, zowel wat betreft soorten als

aantallen, herbergen dan elk ander verge-

lijkbaar terrein. Alle vogelfotografen, die de

vaste hutten bezochten welke in het slikge-

bied staan, weten maar al te goed hoe be-

langrijk het is voor de Randstad Holland.

Bedroevend is het dat er zo weinig actie is

ontstaan om dit gebied tot beschermd na-

tuurreservaat te maken. Daarom verzoek ik

iedereen, die zich hiervoor in wil zetten,

medewerking. De Vogelwerkgroep Haarlem

heeft reeds haar medewerking toegezegd.

Indien de plannen van de gemeente Amster-

dam doorgang zouden vinden dan dreigt de

hele broedpopulatie van het westelijk haven-

De Kluten van Halfweg worden bedrelgdl

Een uniek slikgebied zal een wegkruising moeten worden van Hemtunnelweg en de verleng-

de weg naar Haarlem. Dat zijn de voornemens van de gemeente Amsterdam, Via de verlengde

Abraham Kuyperlaan wil zij de weg naar Haarlem aan de noordzijde van de spoorbaan laten

lopen.

In de tien jaar dat deze strook, na opspuitingen, onaangeroerd gelegen heeft is hier een

onvervangbaar natuurgebied ontstaan. Dit is ook bij de gemeente Amsterdam bekend. Zon-

der er veel bekendheid aan te geven is zij daarom de plannen aan het voorbereiden.

Foto: Frits van Daalen.
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gebied te moeten verdwijnen, waaronder

zo’n vijftig paar Kluten en, vijfentwintig paar

Kemphanen. :
Het is begrijpelijk dat de gemeente Amster-

dam geen heil ziet in een afgesloten natuur-

reservaat op deze plaats bij Halfweg. Zo is de

gang van zaken bij vele gemeenten. Bij de

grote steden behoren natuurreservaten, waar

de mensen de vogels nog kunnen zien en

zonder verontrusting kunnen fotograferen.

Hier moet een prachtkans aangegrepen wor-

den om de stadsmensen met de natuur in

aanraking te kunnen brengen. Een grote hou-

ten schuilhut, zo mogelijk nog een kleine

daarbij én een voorlichtingsgebouwtje waar

geïnteresseerden, fotografen, excursies eri

schoolkinderen ongestoord kunnen kijken

naar het rijke vogelleven gedurende alle sei-

zoenen. Een gebied waar 's winters nog Pijl-

staart, Slobeend, Bergeend en Wintertaling

te zien zijn. Een unieke kans, waar duizen-

den zouden kunnen genieten op nog geen

half uur fietsen afstand van de grote stad.

Het plaatsen van grote houten schuilhutten,

die tussen hoge rietmatten zonder verstoring

bereikt kunnen worden hebben in onze buur-

landen Engeland en West-Duitsland interna-

tionale vermaardheid en heeft bij ons aan de

Knardijk en in Zeeuwsch-Vlaanderen de inte-

resse en de kennis van de natuur sterk be-

vorderd.

Het gebied bij Halfweg biedt echter onein-

dig méér voordelen omdat de stadsmens hier

direct in de gelegenheid wordt gesteld naar

vogels te kijken zonder daarvoor grote af-

standen te moeten afleggen. Daarbij komt

dat er vele soorten voorkomen die inmiddels

sterk bescherming behoeven. Tot veler ont-

steltenis is daar nu een dragline bezig om

de geplande weg aan te leggen, volkstuintjes
in openbaar 'groen' aan te leggen juist óp

de broedgebieden en zal er vlak naast het

slikgebied een sportcomplex moeten komen.

De waterstand zal 20 cm worden verhoogd,

waardoor het slikgebied voor vele steltlopers

minder goed bruikbaar zal blijven. Als de

plannen van de gemeente Amsterdam door

zouden gaan zou het laatste prachtige vogel-

gebied in het westelijk havengebied verdwij-

nen, een fijn landschap zou opgeofferd moe-

ten worden aan onbedachtzaamheid ten be-

hoeve van de 'heilige koe'. De stad zal zich-

zelf wurgen en met de behoefte naar contact

met de natuur wordt té weinig rekening ge-

houden. Dan zou ik willen besluiten met de

woorden van een Duits natuurbeschermer

die schrijft: 'Niemand kan zichzelf trouw

blijven, die niet met de natuur verbonden

is ... Voor ons kan er geen cultuur zijn, zon-

der natuur; en wie de natuur bederft, verliest

ook de cultuur... De tijd zal spoedig komen

dat de welstand niet gemeten wordt naar

hoeveel fabrieken zwarte rookwolken uitsto-

ten, maar daaraan, wat er nog aan onbedor-

ven natuur over is gebleven’.

Wij zullen ons inzetten om dit prachtige stuk

te behouden ten behoeve van onze, als maar

in aantal achteruitgaande, vogels én de na-

tuurbeschermingseducatie van de stads-

mens.

Daarom helpt ons. 'Redt de Kluten van Half-

weg!' Helpt ons! Protesteert!

Mevrouw Lies Visser, Aert van Nesstraat I', Amsterdam, tel 020-828971 ('s avonds nét 18.00 uur)

gemeentegiro V 7489.

Volgens de laatste berichten zegt de gemeente Amsterdam dat er zó veel bezwaren op haar plan
zijn binnengekomen, dat ze een nieuw bestemmingsplan voor dit gebied, waar ruim 106 vogelsoor-

ten zijn waargenomen en méér dan 40 vogelsoorten broeden, wil opstellen.

Beneluxvoorschriften voor de handel

in papegaaiachtigen aangepast

Minister Van der Stee (landbouw en visserij)

heeft bij beschikking gepubliceerd in de

Nederlandse Staatscourant van 11 novem-

ber j.l. keurings- en andere gezondheids-

voorwaarden voor de invoer van papegaai-

achtigen aangepast. Met het toezicht op de

naleving is de Veeartsenijkundige Dienst

belast. Met het toezicht op de naleving is

de Veeartsenijkundige Dienst belast, waar-

toe aanvullende voorschriften in dezelfde

Staatscourant zijn opgenomen.

Met deze regelen wordt uitvoering gegeven

aan het besluit van het Benelux Comité van

Ministers inzake veterinaire voorschriften

voor de invoer in en de handel binnen de

Benelux van papegaaiachtigen.

Achteruitgang Korhoen

Het Rijksinstituut voor Natuurbeheer te Arn-

hem stelde vast dat er steeds minder hanen

onder de Korhanen worden geteld. In het

voorjaar van 1978 zullen een aantal hennen

voorzien worden van een licht zendertje

(15 gram) dat via een bandje achter de vleu-

gels op de buik wordt aangebracht Hierdoor

is het mogelijk het broedgedrag beter te be-

studeren en kan het zendertje zonder manke-

ren precies aangeven waar de hen zich be-

vindt. Het vermoeden bestaat dat er weinig

kuikens groot worden. In het voorjaar van

1976 werden ruim 400 baltsende hanen in ons

land geteld. Het totaal aantal Korhoenders

wordt op duizend geschat en dat zou beteke-

nen dat na 1971 één derde van de Korhoen-

ders is verdwenen.


